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Gerbiamas Leonardo DiCaprio,

esu Saulė... rašau šį laišką... nes... na, ne taip čia pradėjau... Pradėsiu nuo pradžių. 

Žiemos  atostogos.  Jėga!  Atrodo,  viskas  turėtų  būti  nuostabu:  daug  puraus  sniego,
slidinėjimas. Deja... Už lango dargana, žvarbu, vėjuota, kieme telkšo balos. Sniegas jau  retas
svečias – nubalina žemę vos akimirkai ir neatsisveikinęs ištirpsta. Žmogus gali lengvai pasimesti,
koks čia metų laikas, nes gamta per porą dienų iškrečia tooookių pokštų, kad, atrodo, tuoj visi
metų laikai sutilps į keletą parų. Ir ką čia veikti? Guliu šiltoje lovoje, nuobodžiauju. Įsmeigiu
akis į telefoną. Telefonas gerai, bet gal kažką naujo, kažką kito, prasmingesnio? Ant stalo matau
krūvą naujų knygų (juk sakiau sau, kad  skaitysiu, skaitysiu, bet nėra jokio noro, įkvėpimo, nėra
nuo-tai-kos). Abejingai maigau televizoriaus pultelį: melodrama – neee, nesiruošiu aš čia pulti į
jokias  dramas!  Koncertas?  Neee,  ne  mano  stilius.  Trileris?  Kažin,  nesinori  dabar  jokio
adrenalino... Ir tada – štai! Radau:  filmas „Prieš Potvynį“ (rež. F. Stevens, 2016)!  Ir su pačiu
Leonardo  DiCaprio!  Atsitempiu  užkandžių,  kalną  spragėsių,  na...  kaip  kino  teatre.  Bet...
nereikėjo nė dešimties minučių filmo ir viskas, kas buvo aplink mane, nuplaukė į antrą planą.
Vos kelios minutės filmo pagal tikrus faktus apie klimato kaitą... šokiruoja... Šis filmas  – apie
klimato kaitos žalą, apie žemei gresiančius jos padarinius. Rodomi vaizdai, kaip aktorius keliauja
po pasaulį, po tas vietas, kurios labiausiai paveiktos, kalbasi apie tai su pasaulio lyderiais.  Filmo
pabaiga, o aš dar sėdžiu išpilta prakaito, sukrėsta ir klausiausi besidaužančios savo širdies.  Ir
tada suprantu, kad privalau jums parašyti...

rašau šį laišką, nes man svarbi žemės ateitis, man svarbu, kaip ir kur  gyvens ateinančios
kartos.  Man svarbu,  kad žmonės jau dabar suprastų,  koks  pavojus  kyla mūsų planetai,  man
svarbu, kad dabar susivoktume apie pražūtingą žmogaus veiklą. Man svarbu, kad būtent dabar
pradėtume keistis, nes tuoj bus per vėlu. Veikti reikia dabar. Jūs vienas iš žymiausių pasaulyje
aktorių, jūs vaidinote garsiuose filmuose, jūs susitinkate su  daugybe žmonių, jus girdi. Viename
interviu  sakėte,  kad klimato  kaita  –  vienas  didžiausių  mūsų laikų  pavojų.  Pavojuje  ledynai,
miškai.  Pavojuje  gyvūnai,  paukščiai  ir  pats  žmogus.  Žiniose,  dokumentiniuose  filmuose,
mokslininkų  pranešimuose  –  visur  apie  potvynius,  gaisrus,  audras  ar  karščio  bangas.  Žemė
keičiasi, žmogus – ne.... Na kaip jį įtikinti, kad reikia gelbėti žemę, kad taip  abejingai gyventi
nebegalime, kad turime pagaliau kažką daryti,  o ne tik kalbėti... Jūs esate Jungtinių Tautų taikos
pasiuntinys ir aplinkosaugos aktyvistas, todėl suprantate, kokia sudėtinga padėtis yra žemėje. Ir
taip  – dėl žmogaus veiklos. 
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O žmonėms reikia vis daugiau. Vartotojai. Kuo daugiau ir daugiau... O viskam pagaminti
sunaudojama tiek daug žaliavų, energijos, taip teršiama gamta. Procesai negrįžtami. Ir tai ne
filmas...   Kertami medžiai (sakoma, kad jie – planetos plaučiai),   plastiku užterštas planetos
vanduo (juk vanduo – gyvybės  šaltinis)...  Tiesiog naikinama gyvybė.  Ir  tai  ne filmas...  Kitos
serijos ar kito sezono nebus... 

Nuo ko pradėti? Turiu vieną idėją: o ką, jei vietoj bilieto į filmą – pasodintas  medis,
vietoj lėktuvo bilieto – trys medeliai. Perki automobilį – privalai  dešimt medžių pasodinti. Ir
žiūrėk – jau lengviau kvėpuoti,  jau paukščiui  kur nutūpti...  jau žaluma. Gerbiamas aktoriau,
manau, kad jūs prisidėsite prie šios idėjos. Filmai, kuriuose vaidinate, galėtų skleisti šią žinią.
Tai padėtų  suburti daugiau neabejingų žmonių, bendruomenių. Juk filmai paveikia greičiau, nei
šiaip pasakytas žodis, filmai parodo, kas gali nutikti,  jei  nestabdysim klimato kaitos.  Ir...  vis
dažniau jau patiriam tai realybėj. Nebėra kada abejoti, nuobodžiauti, atidėlioti. Reikia gelbėti
mūsų planetą, mūsų Žemę. Mūsų namus. Kitų namų neturim. 

 Klausykim, ką sako širdis. 

Saulė


